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Obavjestavam Vas da ce na osnovu clana 187 Poslovnika Skupstine Cme Gore, 
pitanje predsjedniku Vlade Crne Gore, Milojku Spajicu, na Dvanaestoj - posebnoj 
sjednici Prvog redovnog (proljecnjeg) zasijedanja u 2024. godini, zakazane za 

19.07.2024.godine, postaviti ovlasceni predstavnik Kluba poslanika Demokratske 

partije socijalista, poslanik Danijel Zivkovic.

PREDSJEDNlk KLUBA POSLANIKA

!ndrija Nikolic
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SKUPSTINA CRNE GORE 

Predsjedniku

Na osnovu clana 187 Poslovnika Skupstine Crne Gore, u ime Kluba poslanika 
Demokratske partije socijalista, predsjedniku Vlade Crne Gore, Milojku Spajicu, 
postavljam sljedece pitanje;

Predsjednice Vlade Spajicu,

Crna Gora je dobila IBAR, usli smo u zavr§nu fazu pregovora sa EU. Partija 
koju predvodim, trasirala je nakon obnove nezavisnosti dva kljucna cilja, clanstvo u 
NATO i EU. Do 2020. godine, Crna Gora je u pregovorima sa EU otvorila sva 
poglavlja i privremeno zatvorila tri.

Mislite li da ce Crna Gora biti u mogucnosti da krajem godine zapocne 
proceduru zatvaranja poglavlja?

Obrazlozenje cu dati na sjednici Skupstine. 

Odgovor trazim i u pisanoj formi.

POSLANIK
/

irjel Zivkoyitt.
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Broj: 01-076/24-2740 
Podgorica, 18. 07.2024. godine

Klub poslanika Demokratske partije socijalista 
Poslanik, g-din Danijel Zivkovic

POSLANICKO PITANJE

Crna Gora je dobila IBAR, usli smo u zavrsnu fazu pregovora sa EU. 
Partija koju predvodim, trasirala je nakon obnove nezavisnosti dva 
kljucna cilja, clanstvo u NATO i EU. Do 2020. godine, Crna Gora je u 
pregovorima sa EU otvorila sva poglavlja i privremeno zatvorila tri.

Mislite li da ce Crna Gora biti u mogucnosti da krajem godine zapocne 
proceduru zatvaranja poglavlja?

ODGOVOR

Postovani poslanice Zivkovicu,

Na pocetku zelim da Vam se zahvalim na pitanju, koje je vjerovatno 

kljucno za Crnu Goru. Dozvolite mi da konstatujem kako se nasa zemlja 

nalazi na raskrsnici i imamo dva puta. Prvi vodi ka evropskoj 
buducnosti, koja donosi prosperitet i dobrobit za citavo drustvo, dok 

drug! put donosi nestabilnost i propustanje jos jedne prilike da se 

pridruzimo evropskoj porodici.
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Upravo je dobijanje IBAR-a pokazatelj politicke zrelosti, svih 

parlamentarnih partija. Dobijanje privremenih mjerila za poglavlja 23 i 
24, nagrada je za pokazanu stabilnost parlamentarne vecina, ali i 
podrsku, koju su dale opozicione partije.

Nakon visegodisnje stagnacije, odblokiran je proces EU integracije, 
cime smo, uz sinergiju sve tri grane vlasti i politicki konsenzus u 

Skupstini oko kljucnih pitanja, na djelu potvrdili stratesko opredjeljenje 

da postanemo prva naredna clanica Evropske unije, koje je sazeto u 

poruci „28. do 2028”.

Na ovom putu ne smijemo se zaustaviti ni po koju cijenu, kao sto ni 
tempo ne bi trebalo da bude sporiji u narednih 18 do 24 mjeseca. Sve je 

u nasim rukama, buducnost citave Crne Gore zavisi od svih nas ovdje, 
jer, dragi gradani, ovo je nasa sansa! U ovom procesu cemo na kraju svi 
jednako biti pobjednici, ili gubitnici, i vlast i opozicija, ali na kraju 

najvaznije i gradani.

§to se tice uloge Demokratske partije socijalista u trasiranju naseg 

evropskog puta, vise je nepobitnih cinjenica, ali, uvazeni kolega 

Zivkovicu, sigurno da cemo se saglasiti oko jedne, proces pregovaranja 

se oduzio i tu drzimo negativni rekord, koji niko od nas ne zeli! Bjezanje 

od izazova, koje donose poglavlja 23 i 24, odnosno jacanje vladavine 

prava, borba protiv organizovanog kriminala i korupcije, zakljucalo nas 

je u pregovorima godinama.

Sada je medutim vrijeme, da nastavimo sa konstruktivnim djelovanjem 

i konacno zakljucimo proces, a to cemo uraditi jedino, ako istinski 
budemo zeljeli da zatvorimo, ne privremeno, nego trajno i ne tri nego 

sva poglavlja!



Konkretno sto se tice Vaseg pitanja, Vlada je zadrzala vrio ambicioznu 

evropsku agendu, a Ministarstvo evropskih poslova vec uskladuje 

tempo sa Evropskom komisijom. Sa posebnom radoscu moram da 

istaknem da u tome imamo veliku podrsku direktora Direktorata 

Evropske komisije za prosirenje i susjedstvo, Herta Jana Kopmana, koji 
je pravi predstavnik zelje Evropske unije za prosirenjem, a optimizam; 
da ce Crna Gora biti sljedeca clanica u najskorijem roku, se siri, i svi smo 

odgovorni za to da ga iskoristimo. To dugujemo gradanima, koji gotovo 

da imaju konsenzus po pitanju odlucnosti da se pridruzimo velikoj 
evropskoj porodici.

Shodno podacima koje na dnevnom nivou dobijam iz nadleznog 

ministarstva, vjerujem da do kraja ove godine Crna Gora moze zatvoriti 

minimum tri pregovaracka poglavlja s veoma slozenom pravnom 

tekovinom. Rijec je o poglavlju 7 - Pravo intelektualne svojine, 10 - 

Informaticko drustvo i mediji, 20 - Preduzetnistvo i industrijska 

politika. Pored navedenih, Crna Gora ima visoku internu spremnost u 

nekoliko drugih pregovarackih poglavlja cijim zatvaranjem u kratkom 

roku bi kriticni broj poglavlja bio zatvoren, a evropski integracioni 
proces znacajno ubrzan. Ta poglavlja zatvorila bi se do kraja ove godine 

ili na prvim meduvladinim konferendjama pocetkom 2025. godine.

U ovom cilju, neophodno je odrzati zavidan stepen motivadje i 
posvecenosti kako drzavne administracije tako i naSe diplomatske 

mreze, kojoj smo svjedocili u minulim mjesecima. Preduslov za 

odrzanje pozitivne dinamike je snazna politicka volja, maksimalni 
napori na ekspertskom nivou i intenzivan rad pregovaracke strukture. 
Svakako, znacajan faktor ostaje politicka stabilnost i uspjesna saradnja 

Vlade i Skupstine, u svrhu obezbjedivanja efikasne i transparentne 

zakonodavne procedure kod inicijativa vaznih za uskladivanje s 

pravnom tekovinom EU, kao sto je to bio slucaj kod donosenja IBAR 

zakona.



Naposljetku, od presudne vaznosti je spremnost novog sastava 

Evropske komisije da politiku prosirenja zadrzi u vrhu agende i kroz 

konkretne akte podrske da dodatni vjetar u leda nasim ukupnim 

naporima na integracionom planu. Bezrezervna podrska zemaija 

clanica koju smo dobili tokom glasanja o IBAR-u nas u tom smislu 

ohrabruje pa vjerujem da cemo u mjesecima koji su pred nama 

potvrditi kvalitetan partnerski odnos koji njegujemo, s konacnim ciljem 

koji nas pokrece, a to je punopravno clanstvo Crne Gore u EU i dobrobit 

nasih gradana.

S postovanjem,

PREDSJEDNIK
Spajic
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